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زاكاني با شكايت دولت و برادر روحاني 
به دادگاه مي رود

عليرض�ا زاكان�ي، دبي�ركل جمعي�ت رهپوي�ان و نماين�ده مجلس 
نهم امروز با ش�كايات دولت و حس�ين فري�دون ب�ه دادگاه مي رود. 
پيش از اين روحاني 15 آبان و در مراسم آغاز به كار بيست و دومين نمايشگاه 
مطبوعات  و خبرگزاري ها با تأكيد ب��ر اينكه نبايد با بهانه هاي واهي، قلم ها 
را شكس��ته و دهان ها را ببنديم، گفت: بايد در جامعه با صداي بلند آزادي 

مسئولانه را فرياد بزنيم! 
وزارت اطلاعات، معاونت حقوقي رياست جمهوري و حسين فريدون و رسول 
دانيال زاده شاكيان زاكاني هستند. پيش از اين زاكاني درباره اوج گيري فعاليت 
شبكه دلالي در فضاي پسابرجام هشدار داده و برخي پرونده هاي فساد را نيز 
مطرح كرده بود كه به نظر مي رسد اين شكايت ها مربوط به همين موضوعات 
باشد. دادگاه رسيدگي به شكايات از زاكاني، امروز در دادگاه كيفري 2 تهران 

واقع در مجتمع قضايي كاركنان دولت برگزار مي شود. 

آيت الله كعبي:
مي خواهند با پشيمان هاي فرسوده 

انقلاب را استحاله كنند
نماينده مردم خوزس�تان در خبرگان با بيان اينك�ه جريان غربگراي 
داخلي به تدري�ج از وضعيت اپوزيس�يون در حال رس�اندن خود به 
وضعيت مديريت و حاكميت است، گفت: اينها از طريق شخصيت هاي 
فرسوده و پشيمان در جست وجوي استحاله انقلاب اسلامي هستند. 
آيت الله عباس كعبي در گفت وگو با رسا، با اش��اره به مديريت حكيمانه و 
داهيانه رهبر معظم انقلاب گفت: يكي از تكيه گاه ها و نقاط اميد پيشرفت 
و تعالي در كشور  ها، هدايت ها، راهبردها و اشراف عالي رهبر معظم انقلاب 
است. وي افزود: يكي از كارهايي كه رهبري انجام دادند و اميدها را بالا برده 
و در واقع تحقق ظرفيت هاي عالي نظام اسلامي براي تمدن سازي به شمار 
مي رود نسل سازي است، اگر نظام ما نمي توانست نسل سازي كند و نسل ها را 
به يكديگر پيوند دهد مسئله خطرناكي اتفاق مي افتاد. عضو جامعه مدرسين 
حوزه علميه قم با بيان اينكه نظام توانست نسل هاي انقلاب را به يكديگر پيوند 
دهد، اظهار داشت: اگر چه نسل سوم و چهارم در انقلاب نبودند و حضرت 
امام و دفاع مقدس را درك نكردند اما دفاع از حرم اهل بيت)ع( نش��ان داد 
كه اينها اگر نگوييم قوي تر، همانند پدران خود پرتوان پاي انقلاب ايستاده 
اند؛ اين نقطه اميد انقلاب اس��ت. وي ادامه داد: اما نگراني اي كه وجود دارد 
جريان غربگراي داخلي اس��ت كه به تدريج از وضعيت اپوزيسيون در حال 
رساندن خود به وضعيت مديريت و حاكميت است، اينها در جست وجوي 
استحاله انقلاب اسلامي هستند و از طريق شخصيت هاي فرسوده، پشيمان 
و شخصيت هايي كه دچار تغيير محاسباتي نس��بت به اهداف و شعار هاي 
انقلاب شدند مي خواهند مشروعيت كسب كنند؛ ما بايد بين اينها تفكيك 

ايجاد كنيم. 

مقدم فر: پيرو الگوي طهراني مقدم
 نگران رأي آوردن ترامپ نمي شود

اگ�ر از الگ�وي ش�هيد طهراني مق�دم پي�روي و به ج�اي دوخت�ن 
چش�م ها ب�ه وي�ن و نيوي�ورك و واش�نگتن ب�ر ظرفيت ه�اي 
فوق العاده داخل�ي براي رش�د و تعالي كش�ور تكيه مي ش�د، امروز 
برخي دولتم�ردان نگ�ران رأي آوردن ترامپ در امريكا نمي ش�دند. 
به گزارش تسنيم، حميدرضا مقدم فر، كارشناس مسائل سياسي در مراسمي 
به مناسبت پنجمين سالگرد شهادت شهيد حسن طهراني مقدم طي سخناني 
گفت: شهيد طهراني مقدم مظهر و نماد دكترين »ما مي توانيم« بود و اگر 
مسئولان ما از اين الگوي عملي پيروي مي كردند، تمام تخم مرغ هاي خود 
را در سبد برجام قرار نمي دادند، چش��م ها را به نيويورك و وين و واشنگتن 
نمي دوختند و تلاش مي كردند با استفاده از ظرفيت هاي داخل، پيشرفت و 
تعالي را در سايه استقلال رقم بزنند، امروز پيروزي ترامپ، براي آنان كابوس 
و نگراني ايجاد نمي كرد. وي با ارائه بحث مبس��وطي درباره خصوصيات و 
ويژگي هاي شهيد طهراني مقدم و بيان خاطراتي از 38 سال آشنايي با وي، 
افزود: آنچه به كار و تلاش اين دانشمند برجسته، بركت و آثار فراواني داده 
بود، معنويت و سلوك معنوي، اخلاص، انس با اهل بيت)ع( و تبعيت محض 
از ولايت فقيه به عنوان نايب امام عصر)عج( بود. مش��اور فرمانده كل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامي تصريح كرد: الگوي مديريتي شهيد طهراني مقدم، 
موضوع قابل پژوهش براي كشف و معرفي آن به عنوان مدل موفق و جديد در 
نظام مديريتي كشور است. مقدم فر با اشاره به صنعت موشكي به عنوان يك 
علم پيچيده و بين رشته اي گفت: چرا ما در حوزه موشك، هوافضا و ماهواره يا 
در ساير تكنولوژي هاي برتر مانند نانو، هسته اي، سلول هاي بنيادين و امثال 
آن، پيشرفت كرديم ولي در ساير حوزه هاي صنعتي كه عمدتاً تصدي  آنها در 
دست دولت است، مثل صنعت خودروسازي، كشاورزي و امثال آن، اين قدر 
عقب مانده و در حال درجا زدن هس��تيم؟ وي در ادامه اظهار داش��ت: چرا 
به جاي تكيه بر ظرفيت هاي فوق العاده اي كه در داخل كشور داريم و اعتماد 
به گفتمان امام)ره( در گزاره »ما مي توانيم«، بخش اعظم پتانسيل خود را 

خرج رايزني  با امريكايي ها كرديم؟

 معرفي گزينه اصلاح طلب 
كنار روحاني  در انتخابات

ارائ�ه يك گزين�ه ديگر ب�راي انتخاب�ات رياس�ت جمهوري كنار 
حجت الاس�لام روحاني براي س�ال آينده طرحي منطقي اس�ت. 
محمدجواد حق شناس، عضو شوراي مركزي حزب اعتماد ملي و شوراي 
عالي سياس��تگذاري اصلاح طلبان در گفت وگو با تسنيم، درباره جدا 
شدن برخي احزاب از شوراي عالي سياست گذاري گفت: تلاش مي كنيم 
زمينه بازگش��ت اين احزاب را فراهم كنيم. دو تشكل انجمن اسلامي 
معلمان و انجمن مدرسين دانشگاه ها همان ابتدا به شورا پيوسته اند و 

برخي گروه ها مانده كه تلاش مي شود زمينه حضور آنها فراهم شود. 
 عضو شوراي عالي سياس��ت گذاري اصلاح طلبان درباره نظر برخي از 
اصلاح طلبان مبني بر ارائ��ه يك گزينه ديگر براي انتخابات رياس��ت 
جمهوري كنار حجت الاسلام روحاني اظهار كرد: به نظر من اين طرح 
منطقي اس��ت. ارائه گزينه ديگر به معناي رقيب جديد نيس��ت بلكه 
به نوعي پوشش دادن به مسئله انتخابات اس��ت. البته اين طرح هنوز 
قطعي نشده و به مرور زمان در كميته سياستگذاري شوراي عالي بحث 
و بررسي مي شود. وي افزود: در انتخابات چيزي قابل پيش بيني نيست 
و جريان اصلاحات هم بايد همه احتمالات را در نظر بگيرد. عضو شوراي 
مركزي حزب اعتماد ملي درباره طرح »حمايت مشروط« از روحاني كه 
اخيراً برخي اصلاح طلبان عنوان مي كنند، متذكر شد: همه ايده هايي 
كه تاكنون مطرح شده زمينه عملياتي پيدا نكرده و بايد در كميته هاي 
چهارگانه شوراي عالي سياست گذاري از جمله كميته سياستگذاري 

بررسي شود. 

پس از فراخوان رهبري  چه كرديد!
روز يازدهم آبان ماه، هنگامي كه دكتر حس��ن روحاني رئيس جمهور 
در جلسه بررسي صلاحيت سه وزير پيشنهادي دولت در صحن علني 
مجلس شوراي اسلامي حضور يافته بود، با اشاره به تشكيل چهارمين 
جلسه ش��وراي اجتماعي كه روز قبل از آن )دهم آبان ماه( در محضر 
مقام معظم رهبري تشكيل شده بود، يادآورشد كه شب گذشته مقام 
معظم رهبري در جلسه مهم مقابله با آسيب هاي اجتماعي اين جمله 
را فرمودند كه براي مبارزه با آسيب هاي اجتماعي حتي آنهايي كه به 
دين و اس��لام اعتقادي ندارند اگر ايران را قبول دارند بايد با تمام توان 

وارد ميدان شوند. 
سپس ايشان فرمودند حتي اگر كسي در عشقش به ايران ترديدي باشد 
و در وجدان او ترديد نباشد بايد با همه توان براي مقابله با آسيب هاي 

اجتماعي آماده شود و تحرك داشته باشد. 
دغدغه رهبر معظم انقلاب درباره موضوع آسيب هاي اجتماعي كه از 
سال گذشته به صورت جدي و رسمي در جمع مسئولان دولتي و ساير 
بخش هاي حاكميتي مطرح شد، تا به امروز ادامه داشته و طبق گزارش 
مسئولان مربوط تاكنون چهار جلسه اصلي در اين خصوص با حضور 

ايشان برگزار شده است كه آخرين آن دوشنبه هفته اخير بود. 
سيدحس��ين هاش��مي، وزير بهداش��ت در مطلبي با عنوان »گزارش 
يك جلسه؛ آس��يب هاي اجتماعي، دردناك اما درمان پذير« در كانال 
تلگرامي خود آورده اس��ت: »چهارمين جلس��ه  بررس��ي آسيب هاي 
اجتماعي در حضور رهبر معظم انقلاب برگزار ش��د و مسئولان برخي 
دستگاه ها كه در حوزه آسيب هاي اجتماعي فعاليت دارند، گزارش كار 
خود را مطرح كردند. در اهميت اين نشست، همين بس كه رهبري آن 
را مهم ترين جلس��ه نظام خواندند و با دقت و صبورانه، ساعت ها براي 
آن وقت گذاشتند«. وي مي افزايد: رهبري بياناتي فرمودند كه در اين 
فرصت اندك تنها به دو مورد آنها اشاره مي كنم؛ نخست اينكه ما به جاي 
گزارش، بايد اثر اقدامات دستگاه ها را در تغيير شاخص ها و كاستن از 
معضلات به طور ملموس ببينيم و بعد با اش��اره  مجدد به آسيب هاي 
اجتماعي به عنوان معضلي دردناك، فرمودند: اين كاري اس��ت كه هر 
كسي ايران را دوست دارد يا حتي هر كسي كه وجدان دارد، بايد به آن 

اهتمام ورزد. 
رهبر معظم انقلاب در س��ومين جلس��ه  آس��يب هاي اجتماعي كه به 
تاريخ يازدهم ارديبهشت ۹5 با حضور مسئولان ارشد نظام برگزار شد، 
توصيه هاي مهمي داشتند كه بخشي از آن بازتاب رسانه اي يافت: ايشان 
در آن نشست فرمودند كه: »درست است كه ما در كشور در درجه اول 
مسئله اقتصاد را داريم و خود مشكلات اقتصادي هم ]به عنوان[ يكي از 
آن عوامل ريشه اي اين مفاسد، مورد توجه ما است، لكن مسئله مفاسد 
اجتماعي با شرحي كه در جلسه قبل داده ش��د، يكي از بيماري هايي 
است كه هر روزي كه بر آن بگذرد و علاج نش��ود، عمق بيشتري پيدا 
مي كند و علاجش دش��وارتر خواهد شد. لذا مس��ئله فوق العاده مهم 
است. ايشان س��پس مي افزايند: ش��ايد از نگاه جامعه شناسانه، وجود 
آس��يب هاي اجتماعي در هر اجتماع بش��ري امري طبيعي باشد، اما 
در شأن كش��وري كه آرمان »ساخت تمدن نوين اس��لامي« دارد، به 
هر ميزان، ولو اندك هم شايسته نيس��ت. بنابراين گرچه در خصوص 
مقابله با آسيب هاي اجتماعي كارهايي شده است اما يقيناً كافي نيست. 
براي حل آن، بايد كار شبانه روزي كرد. »توقعات بيشتر از اينها است... 
اهميت كار را، بزرگي مسئوليت را، خطرات ناش��ي از آن را آدم توجه 
بكند، آن وقت مي فهمد كه چه قدر بايد در اين زمينه تلاش كرد و شب 

و روز نشناخت«
در همين جلسه بود كه مقام معظم رهبري نگراني جدي خود را نسبت 
به روند رو به رشد آسيب هاي اجتماعي مطرح كرده و ياد آور مي شوند 
كه: »ما مردم را بايد عائله خودمان بدانيم. ما مسئولان كشوريم ديگر... 
اين ملت، اين كش��ور، اين مرزها، اين فضاي زندگي، عائله ما است. به 
مسئله آسيب هاي اجتماعي در سطح كشور جوري نگاه كنيم كه اگر 
اين آسيب در داخل خانواده خود ما بود، آنجور نگاه مي كرديم. اگر بنده 
يك بچه معتاد داشته باشم چه حالي دارم؟ اگر كسي در خانه يك دختر 
فراري از خانه داشته باش��د چه حالي دارد؟ تصورش را بكنيد، اگر اين 
دختر از خانه ديگري هم فرار كرد، ما بايد همان احساس را به خودمان 
تلقين كنيم ولو طبيعتاً نداشته باشيم... ما بايد به اين قضيه در سطح 
جامعه حساس باشيم و به فكر علاج باشيم... ما در واقع اهتمام مان به 

وضعيت مردم مثل اهتمام مان به داخل خانواده خودمان باشد.«
آنچه كه از گزارش وزير بهداشت از جلسه چهارم برمي آيد اين است كه 
فارغ از گزارش كار مس��ئولان ذي ربط، انتظار رهبري در صحنه عمل 
برآورده نشده است و ايشان تأكيد مي كنند كه ما به جاي گزارش، بايد 
اثر اقدامات دستگاه ها را در تغيير ش��اخص ها و كاستن از معضلات به 

طور ملموس ببينيم. 
 نگاهي به آنچه كه در عرصه جامعه بعد از س��خنان رئيس جمهور در 
صحن مجلس و بيان دغدغه رهبري اتفاق افتاده است نشان مي دهد كه 
گويا نه تنها براي ايجاد اجماع ملي و بهره گيري از ظرفيت هاي مردمي 
براي مقابله با آس��يب هاي اجتماعي اقدامي ص��ورت نگرفته، بلكه در 
همين دوران كوتاه تعامل مسئولان به گونه اي بوده كه جز دامن زدن 
به چالش هاي غير ضرور كه زمينه ساز بي اعتمادي اجتماعي و افزايش 

آسيب هاي اجتماعي است، نتيجه اي نداشته است
آقاي رئيس جمهور روز ش��نبه 15 آبان در مراسم افتتاحيه نمايشگاه 
مطبوعات عملا قوه قضائيه را خطاب قرار داده وب��ا انتقاد از برخورد با 
برخي از رسانه ها كه در مراجع قضايي محكوم شده اند مي گويد »قلم ها 
را به بهانه واهي نش��كنيم، دهان ها را به بهانه هاي غيراساسي نبنديم، 
بگذاريم در اين جامعه آزادي باشد و...« و در پي آن رئيس قوه قضائيه هم 
كه دستگاه هاي زير مجموعه او مخاطب اين سخنان بودند آن را »افترا 
و اهانت« به قوه قضائيه خوانده و مي گويد: برادر بزرگوار شما شفاهاً يا 
كتباً، با واسطه يا بي واسطه بارها گفته ايد كه چرا با فلان روزنامه يا فلان 
سايت برخورد نمي كنيد يا نزد رهبر معظم انقلاب گلايه مي كنيد كه 
چرا دس��تگاه قضايي با فلان روزنامه برخورد نكرده است. اما... در بين 

اهالي مطبوعات و رسانه نداي آزادي مطبوعات سر مي دهيد!
در شوراي ش��هر نيز كه يكي از مخاطبان اصلي براي رفع آسيب هاي 
اجتماعي در س��طح كلان شهر تهران اس��ت، اين روزها به جاي بحث 
مقابله با آس��يب هاي اجتماع��ي، بحث و گفت وگوه��ا در حمايت و يا 
محكوميت متهمي است كه سند طبقه بندي شده سازمان بازرسي كل 
كشور را براي تحت الشعاع قراردادن انتخاب رئيس شوراي شهر تهران 

و به تبع آن انتخابات آينده شوراها منشر كرده است. 
احزاب و گروه هاي سياسي هم كه كاري به آسيب هاي اجتماعي ندارند، 
آنها يا ب��راي پيروزي در انتخاب��ات برنامه ريزي و ت��لاش مي كنند ويا 
پس از هرانتخابات در پي تحليل شكست ها يا نهادينه كردن پيروزي 
گذشته براي انتخابات آينده هستند و طي دوران فعاليت و حياتشان 
هيچ طرح و برنامه اي براي اين معضلات ندارند. و رسانه هم اگر به اين 
موضوع بپردازند تنها بزرگنمايي آمارها و تهيه خوراك تبليغاتي براي 

دشمنان نظام است! 
 آسيب هاي اجتماعي يكي از چالش هاي جدي نظام و مسئولان كشور 
و مرتبط با كارآمدي نظام است. ش��كاف طبقاتي و وضعيت و روند رو 
به رشد آسيب هاي اجتماعي فرصتي را فراهم مي كند تا دشمنان نظام 
اسلامي و مخالفان و محافل و رسانه هاي غربي، هجمه هاي خود عليه 
نظام، را متنوع تر و گسترده تر نمايند و دشمن مبتني بر همين آسيب ها، 
سناريوها و راهبردهايي خود را عليه نظام اسلامي سازماندهي و متمركز 
كرده اس��ت. و اين درحالي است كه بي توجهي ها، س��بب زنانه شدن 
آسيب هاي اجتماعي و كودكانه تر ش��دن آسيب هاي مجازي و تبديل 
خانواده ها به كانون آسيب مي ش��ود و اين امر مزمن شدن آسيب ها را 

در پي دارد. 

 درخواست يك نماينده مجلس از رئيس جمهور 

پس از 3 سال گزارش بدهيد،  نه شعار 

عضو فراكس�يون ولايت با اش�اره ب�ه برخي 
س�خنان تبليغاتي اخير رئيس جمهور عنوان 
كرد كه روحاني در سال پاياني فعاليتش بايد به 
مردم گزارش دهد كه من فلان كارهاي اقتصادي 
را انج�ام دادم و آم�ار واقعي به م�ردم بدهد. 
به گزارش مهر، محمد دهقان، نماينده اصولگراي 
مجلس دهم، در خصوص علت اس��تعفاي اخير 
س��ه وزير كابينه، اظه��ار كرد: مجلس ف��ارغ از 
جناح بندي هاي سياس��ي، با اين رفتار دولت كه 
بس��يار ديرهنگام اقدام به تغيير وزرا كرد، موافق 
نبود. جريان هاي سياسي معتقد بودند كار دولت، 
در اين مقطع زماني كار دقيقي نيست، اگر دولت 
قصد داشت تغييري انجام دهد، بايد زودتر اقدام 
مي كرد و مطالبه مردم تغيير در اين حوزه ها نبود 
بلكه مطالبه مردم مطالبات اقتصادي، اش��تغال، 
بي��كاري و وضعيت رك��ود و مس��ائل مربوط به 

حوزه هاي معيشتي بود. 
وي تصريح ك��رد: بعضي از وزراي بركنار ش��ده، 
تخلفاتي كرده بودند كه اگر علني مي ش��د ديگر 
آبرويي براي دولت باقي نمي مان��د، لذا عزل آنها 
اجتناب ناپذير بود. نكته اساسي نمايندگان اين 
بود كه چرا بايد دولت اجازه دهد يك وزير تا اين 
حد تخلف كند و تخلف آنقدر عميق شود كه دولت 

مجبور شود او را در واقع عزل كند. 
اين نماينده مجلس س��پس ادامه داد: در دولت 
وزراي ناكارآمد ديگ��ري هم حض��ور دارند؛ لذا 
اصل انتقاد به دولت باقي اس��ت و همۀ گروه ها و 
نگاه هاي سياس��ي در مجلس اين انتق��اد را وارد 
مي دانند و حتي بعض��اً به زبان ه��م آورده اند. از 
آقاي رئيس جمهور انتظار داشتيم ترميم واقعي 

را در كابينه انجام دهد، نه اينكه ش��ش ماه مانده 
به انتخابات در وزارتخانه هاي غير اقتصادي تغيير 

ايجاد كند. 
    فتنه براي نظام خط قرمز است

دهقان سپس در خصوص علت رأي مثبت مجلس 
به سه وزير پيش��نهادي رئيس جمهور نيز گفت: 
نگاهي در مجلس وجود داشت كه حاكم ضعيف 
بهتر از بي حاكمي است، مجلس نگران بود در پي 
اقدام غير دقيق دولت به حقوق ملت و كشور لطمه 
وارد شود. وزراي پيش��نهادي ايراداتي داشتند و 
ايرادات بعضي جدي بود ام��ا نگاهي در مجلس 
وجود داشت كه اگر وزراي پيشنهادي رأي اعتماد 
كسب نكنند براي شش ماه س��ه وزارتخانه مهم 

بي سرو سامان مي ماند. 
دهقان در پاسخ به اين پرسش كه آيا رأي اعتماد 
مجلس به سه وزير پيشنهادي به معناي كم رنگ 
شدن خط قرمز فتنه اس��ت،  اظهار كرد: كساني 
كه عمق مسئله فتنه را مي فهمند چه در مجلس 
و چه در خ��ارج از مجلس، مي دانن��د بحث فتنه 
يك بحث گروهي و جناحي نيس��ت، بحث فتنه 
مربوط به اصل نظام و انقلاب اس��ت، فتنه براي 
نظام خط قرمز اس��ت چون در راستاي براندازي 

برنامه ريزي شد. 
وي ادام��ه داد: وزراي پيش��نهادي س��وابقي در 
فتنه داش��تند ولي در صحن علني مجلس انكار 
كردند و محكم از نظ��ام و انقلاب و امام و رهبري 
دف��اع و تأكيد كردند م��ا آمده ايم ك��ه نظر مقام 
معظم رهب��ري را اعمال كني��م طبيعتاً تعدادي 
از نماين��دگان اين اظه��ارات را ب��اور مي كنند و 
تعدادي باور نمي كنن��د، 111 نفري كه به آقاي 

دان��ش آش��تياني رأي اعتماد ندادن��د ادعاهاي 
وزير پيش��نهادي آموزش و پرورش را براس��اس 
س��وابقش باور نكردند، يك تعدادي باور كردند 
و به وزراي معرفي ش��ده فرصت دادند شش ماه 

امتحان بدهند. 
    نتايج عملكرد اقتصادي دولت براي مردم 

ملموس است
اين عض��و كميس��يون تلفيق برنامه شش��م در 
خصوص سرنوشت پرداخت يارانه در برنامه ششم 
توس��عه نيز اظهار كرد: دولت يازدهم از ابتدا هم 
به دنبال حذف يارانه ها نقدي و پرداخت آن فقط 
به خانواده هاي تحت پوشش بهزيستي و كميته 
امداد بود. مجلس دنبال اين است كه واقعاً افراد 
ثروتمند شناسايي شوند و يارانه آنها قطع شود. 
نظر وزراي اقتصادي دولت و سياس��يون دولت 
يازدهم نيز در اين خصوص منس��جم نيس��ت، 
بين س��ازمان مديريت حتي با مقامات سياسي 
دولت ممكن اس��ت تفاوت هايي وجود داش��ته 
باشد. ولي بيش��تر نمايندگان مجلس معتقدند 
فقط ثروتمندان بايد حذف شوند و يارانه بايد به 
ثروتمندان پرداخت نشود و به ضعفا و فقرا بيشتر 
داده شود و به افراد متوس��ط به پايين هم يارانه 
داده ش��ود ولي يارانه اي كه از ثروتمندان گرفته 

مي شود به ضعفا داده شود. 
اين نماينده مجلس س��پس پيرامون س��خنان 
اخير رئيس جمهور پيرامون مسائل فرهنگي و 
اقتصادي عنوان ك��رد: نتايج عملكرد اقتصادي 
دولت براي مردم ملموس اس��ت، هيچ زماني از 
ابتداي انقلاب تاكنون چنين ركود بي سابقه اي 
كشور را فرانگرفته بود. مردم گذشته را قضاوت 

كردند و در ح��ال حاضر هم عملك��رد دولت را 
مورد بررسي قرار مي دهند، شما سه سال و نيم 
فرصت داشتيد رويه هاي دولت گذشته را اصلاح 
كنيد، عملكرد دولت گذشته اگر ايرادي داشت 
در اين م��دت بايد آن را اص��لاح مي كرديد، اما 
بعد از سه  سال  و نيم شما همچنان مسائل را به 
گذشته احاله مي دهيد، اين كار فاخري از سوي 

مسئولان ارشد كشور نيست. 
محمد هقان س��پس تصريح كرد: رئيس جمهور 
مقتدر كسي اس��ت كه موانع را با تدبير خودش 
برچيند و خدم��ت به مردم را تس��هيل كند. در 
سال پاياني فعاليتش هم به مردم گزارش دهد كه 
من فلان كارهاي اقتص��ادي را انجام دادم و آمار 
و ارقام واقعي و ملموس به مردم ارائه كند. شأن 
مسئولان نظام جمهوري اسلامي اين نيست كه 
مطالبي را بيان كنند كه پايه و مبنا نداشته باشد 
و ش��عار بدهند، به جاي اينكه گزارش عملكرد 
بدهند دارند، شعاري كه سه س��ال پيش دادند 

دوباره تكرار كنند. 
وي در خصوص وعده هاي دولت در موضوع رفع 
تحريم ها نيز گفت: در سياس��ت خارجي هم كه 
بيشترين ش��عار و وقت و هزينه دولت صرف آن 
شد، بالاخره براي رفع تحريم ها امتيازات زيادي 
به خارجي ها داديم، عمر دولت امريكا تمام شد 

ولي تحريم ها هنوز برطرف نشده است. 
    در اين دولت فردي با چند صد ميليارد 

تومان ثروت وزير مي شود
دهقان سپس در پاسخ به سؤالي پيرامون واكنش 
رئيس جمهور و مديرانش ب��ه واژه انقلابي گري 
عن��وان ك��رد: در اث��ر دنياطلب��ي و روحي��ه  
عافيت طلبي، جريان خوش��گذراني در كش��ور 
شكل گرفته است كه در ثروت اين نظام غوطه ور 
هستند، فردي با چند صد ميليارد تومان ثروت 
وزير مي شود، اين افراد نماد جريان عافيت طلبِ، 
دنياگرا و اشرافي هس��تند كه در ثروت غوطه ور 

بوده و خوشگذران هستند. 
اين جريان ديگر نمي تواند انقلابي باشد، طبيعي 
اس��ت آدم هايي را كه خ��وي اش��رافيت، دارند 
نمي توانند انقلابي باش��ند و اينها براي كش��ور 
خطرناك هم هس��تند. اين افراد با انقلابي گري 
كلًا مخالف هستند نه اينكه تعريفشان متفاوت 

باشد. 
وي تصريح كرد: اين جريان خود به خود از انقلاب 
برگشته اس��ت، كس��ي كه انقلابي گري را زير پا 
مي گذارد، اينه��ا از نفس افتاده هس��تند، چون 

متكي به نيروي انقلاب نيستند.
 حتماً بايد يك جرياني از خ��ارج آنها را حمايت 
كند و به اين جريان خارج هم بايد امتياز بدهند 
تا از آنه��ا حمايت كنند، مرت��ب امتياز مي دهند 
به خارجي ها كه از آنها حماي��ت كنند، چون در 
داخل نيروهاي انقلاب از آنها حمايت نمي كنند، 
خودبه خود بايد به خارج��ي امتياز بدهند اخم و 
تهمت و توهين اين قش��ر به انقلابيون و قهقهه و 
خوشحالي و مهرباني شان با مقامات خارجي ناشي 

از اين واقعيت است. 

  فارس: وزير كش��ور در حكمي سيد رمضان ش��جاعي كياسري را به 
عنوان رئيس جديد مركز اطلاع رس��اني و امور بين الملل وزارت كش��ور 

منصوب كرد. 
  ايرنا: رئيس جمهور امروز براي بهره برداري از چند طرح اقتصادي به 

استان خوزستان مي رود. 
  مهر: حسينعلي شهرياري، نماينده مردم زاهدان در مجلس با بيان اينكه 
ريشه اصلي فيش هاي نجومي در زياده طلبي مديران است، گفت: هر كسي 
كه يك مسئوليتي دارد، مي گردد تا راهكاري براي درآمد بيشتر پيدا كند. 

عباسحاجينجاري

سخنگوي شوراي نگهبان:
اقتضائات انتخابات الكترونيك را وزارت كشور بايد فراهم كند

س�خنگوي ش�وراي نگهبان ب�ا بي�ان اينكه 
برگ�زاري انتخاب�ات الكترونيك�ي من�وط 
به تلاش مس�ئولان وزارت كش�ور اس�ت، بر 
ضرورت تدوي�ن قوانيني ب�راي جلوگيري از 
ورود پول هاي كثيف ب�ه انتخابات تأكيد كرد. 
عباسعلي كدخدايي در گفت وگو با فارس با اشاره 
ب��ه پيگيري هاي وزارت كش��ور ب��راي برگزاري 
انتخابات به صورت الكترونيكي، اظهار داش��ت: 
برگزاري انتخابات به ش��يوه الكترونيكي منوط 
به تلاش دوستان مان در وزارت كشور است. وي 
افزود: مقرر شده آن نيازمندي هايي كه از جهات 
امنيتي و كيفي توسط شوراي نگهبان درخواست 
شده است، توس��ط وزارت كش��ور بررسي شود 

و به ما اعلام نظ��ر كنند، اگر دوس��تان در وزارت 
كش��ور بتوانند اين كار را انجام دهند و سريع تر 
به ما گزارش كنند كه اين اقتضائات فراهم شده، 
طبيعتاً ما هم خدمت ش��ان هس��تيم و انتخابات 
الكترونيكي هم برگزار مي ش��ود، ول��ي اگر اين 
اتفاق نيفتد، ديگ��ر در اختيار ش��وراي نگهبان 
نيست. سخنگوي شوراي نگهبان در ادامه تصريح 
كرد: ما در ش��وراي نگهبان آنچه را كه بايد انجام 
مي داديم، انجام داده ايم و جلس��ات كارشناسي 

برگزار شده است. 
نظرات كارشناس��ي ش��وراي نگهبان به صورت 
مكتوب درباره انتخاب��ات الكترونيكي به وزارت 
كشور اعلام شده است و الآن هم منتظر اعلام نظر 

عزيزان مان در وزارت كشور هستيم. اگر نظرات 
وزارت كش��ور درباره انتخاب��ات الكترونيكي به 
شوراي نگهبان اعلام شود، ما آن نظرات را بررسي 

خواهيم كرد. 
كدخدايي همچنين در پاس��خ به سؤالي مبني 
بر اينكه با توجه به مطرح شدن مباحثي درباره 
پول هاي كثي��ف و ورود اين پول ه��ا به عرصه 
انتخاباتي كشور، اگر شوراي نگهبان در جريان 
بررسي صلاحيت داوطلبان انتخابات به اسنادي 
يا شبهاتي در اين زمينه دست يابد، چگونه اين 
موضوع را پيگيري خواه��د كرد و به چه ميزان 
در تأييد صلاحيت ها آن را تأثي��ر خواهد داد، 
گفت: هزينه هاي انتخاباتي مش��كلي بود كه به 

درستي در قوانين ديده نشده بود. پيش از اين 
گفتم كه قوانين ما در زمينه انتخابات حداقلي 
اس��ت كه يكي از مصاديق اين موضوع همين 
بحث مربوط به هزينه ها و تخلف��ات تبليغاتي 
است كه هيچ راهكاري يا هيچ قانون مشخصي 
براي آن وجود ندارد. سخنگوي شوراي نگهبان 
تصريح كرد: خوشبختانه در سياست هاي كلي 
انتخابات ابلاغ شده توسط مقام معظم رهبري 
اين مطلب ديده شده است كه هم ساز و كاري 
براي نظارت برهزينه ه��اي تبليغات كانديداها 
وجود داشته باش��د و هم اينكه بر هزينه هايي 
كه خدايي ناكرده بيگان��گان مي خواهند براي 

انتخابات ما هزينه كنند. 

شوراینگهبان

لاريجاني: با قدرت هاي غيرحكومتي 
خوش  خيم يا بدخيم مواجه  هستيم

گزارش ديوان محاسبات 
  موضوع  نجومي ها را مبهم تر كرد 

چ�ه در صحن�ه بين المللي و چ�ه منطق�ه اي با 
حكومت ها و قدرت هاي غيرحكومتي خوش  خيم 
ي�ا بدخي�م همچ�ون تروريس�ت ها مواجهيم. 
به گزارش ف��ارس، علي لاريجان��ي، رئيس مجلس 
شوراي اسلامي ديروز در مراسم رونمايي از فصلنامه 
مطالعات سياست خارجي تهران در تالار مشروطه 
طی سخناني جمع كردن نخبگان در حوزه سياست 
را امري ضروري خواند و گفت: حوزه سياست به ويژه 

سياست خارجي امري مشكل است. 
لاريجاني به تغيير شرايط در حوزه سياست خارجي در 
چند دهه اخير اشاره كرد و گفت:  پيشتر بلوك شرق 
و غرب در دنيا حاكم بودند لذا تحليل ها ساده تر بود و 
اين قطب بندي سيطره خود را در حوزه سياسي نشان 

مي داد اما اين سازمان بندي به هم ريخت. 
 رئي��س مجلس ش��وراي اس��لامي گف��ت: چه در 
صحنه بين الملل��ي و چه منطقه اي ب��ا حكومت ها 
و قدرت ه��اي غيرحكومتي خوش  خي��م يا بدخيم 
همچون تروريست ها مواجهيم. ولي به هر حال وجود 
دارند و تأثير مي گذارند جنس آنها بايد شناخته شود 

و نيز حوزه نفوذ آنها بايد به دقت تحليل و تأثيرگذاري 
آنها مشخص شود و كار در اين زمينه خيلي فرمايشي 
نيست چراكه در غير اين صورت نمي توان راهنماي 
درس��تي از داخل آن تدوين ك��رد. لاريجاني گفت: 
اينگونه نيس��ت چون ما دل مان مي خواهد شرايط 
به اين سمت پيش رود مطابق آن تحليل كنيم زيرا 
اينگونه تحلي��ل خيلي زود رنگ مي ب��ازد پس بايد 
نيروهاي حكومتي و غير حكومتي را شناخت. وي با 
اشاره به زمينه هايي كه موجب به وجود آمدن پديده ها 
شده يا قدرت ها را به سمتي سوق مي دهد، خاطرنشان 
كرد: اين زمينه ها ممكن است اجتماعي يا اقتصادي 
باش��د اما ما كمتر به روندها توجه ك��رده و تحولات 
را نقطه اي مي بينيم.  وي اف��زود: برخي تحولات در 
منطقه رخ مي دهد كه ش��كل ظاه��ري آن امنيتي 
اس��ت اما پايه هاي اقتصادي و فرهنگ��ي دارد و بايد 
نحوه نشو و نماي آنها را فهميد پس نيازمند بحث هاي 
تكنيكي تر در حوزه هاي اجتماعي و اقتصادي هستيم 
كه حتي تحولات انتخابات ه��م متأثر از تحولات در 

اين حوزه ها است.  

نماينده مردم همدان در مجلس با اشاره به 
گزارش ديوان محاسبات درباره حقوق هاي 
نجومي گف�ت: انتظ�ار ما پيگيري ش�فاف 
اس�ت ولي اين گزارش و پيگيري ها نه تنها 
ش�فاف نبود بلك�ه مس�ئله مبهم تر ش�د. 
امير خجسته، در برنامه »بهارستان« از راديو 
گفت و گ��و، با اش��اره به مس��ئله حقوق هاي 
نجومي گفت: گزارش ديوان محاسبات در اين 
باره خوب بود ولي ما را قانع نكرد. اين همه جار 
و جنجال و حرف و حديث ب��ود و مردم انتظار 
داشتند تعيين تكليف شود. اين گزارش درباره 
بسته ش��دن كار بود در حالي كه دستگاه هاي 

نظارتي بايد گزارش هاي دقيق ارائه دهند. 
وي تأكيد ك��رد: حقوق هاي نجوم��ي بايد به 
بيت المال برگشت داده ش��ود و با افرادي كه 
تخلف كردند، برخورد قانوني شود و اين انتظار 
مردم است نه اينكه يك گزارش خوانده شود و 

مشخص نشود چه اتفاقي افتاده است. 
انتظار ما پيگيري شفاف است ولي اين گزارش 

و پيگيري ها ش��فاف نبود و بلكه مبهم تر شد. 
نماينده م��ردم هم��دان در مجلس ش��وراي 
اسلامي درباره گزارش ديوان محاسبات اظهار 
داشت: احساس مي كنم اين گزارش براي بسته 
شدن موضوع حقوق هاي نجومي بوده است و 
به عنوان يك نماينده اين مسئله را نمي پذيرم 
و همچنان به دنبال تعيين تكليف ش��دن اين 

مسئله هستم.
 وي تصريح داش��ت: مردم ما ناامي��د و نگران 
نمي ش��وند و وقتي بح��ث حقوق هاي نجومي 
مطرح مي شود از قدرت جمهوري اسلامي است 
كه اين تعداد را كه حقوق نجومي گرفته اند و با 
آنها در هر رتبه اي كه باشند، برخورد مي شود. 
خجس��ته درباره علت پرداخت ه��اي نجومي 
گفت: عدم نظارت توسط دستگاه هاي نظارتي 

باعث اين تخلفات مي شود.
 يكي از حسن هاي مطرح ش��دن حقوق هاي 
نجومي اين اس��ت ك��ه در حال حاض��ر براي 

حقوق ها سقف گذاشته شده است. 

خبرکوتاه
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